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PROTOKÓŁ Nr XV/25 

z obrad XV Sesji Rady Powiatu Łowickiego 

odbytej w dniu 30 kwietnia 2025 roku w sali konferencyjnej  

Starostwa Powiatowego w Łowiczu, ul. Stanisławskiego 30 a 

Ustawowa liczba Radnych              – 19 

Radnych obecnych podczas spotkania           – 18 (nieobecny P. Gołaszewski)   

Lista obecności                – /Zał. Nr 1/ 

Nagranie z obrad Sesji RPŁ     – /Zał. Nr 2/ 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad XV Sesji Rady Powiatu Łowickiego. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

4. Przyjęcie wniosków do protokołu z XIV Sesji Rady Powiatu 

Łowickiego.  

5. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Łowiczu za rok 2024 oraz o planowanych działaniach i potrzebach 

w zakresie pomocy społecznej na rok 2025. 

6. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2024. 

7. Sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy 

zastępczej za rok 2024 oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu 

pieczy zastępczej na rok 2025. 

8. Informacja na temat funkcjonowania Zespołu Opieki Zdrowotnej w 

Łowiczu. 

9. Informacja Powiatowego Inspektora Sanitarnego o stanie 

bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Łowickiego. 

10. Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii z działalności 

Powiatowego Inspektoratu Weterynarii w Łowiczu. 

11. Sprawozdanie z realizacji Programu Promocji Zatrudnienia oraz 

Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2021-2027. 

12. Działalność kulturalna w Powiecie Łowickim w roku 2024. 

13. Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ w sprawie przyjęcia Regulaminu 

korzystania ze strzelnicy wirtualnej w Zespole Szkół 

Ponadpodstawowych Nr 2 Centrum Kształcenia Zawodowego im. 

Tadeusza Kościuszki w Łowiczu. 

14. Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ w sprawie zmiany budżetu 

Powiatu Łowickiego na 2025 rok. 
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15. Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ zmieniającej Uchwałę Nr 

X/61/2024 Rady Powiatu Łowickiego z dnia 18 grudnia 2024 r. w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Łowickiego na lata 2025-2036. 

16. Sprawozdanie Zarządu Powiatu Łowickiego z działalności w okresie 

między sesjami.  

17. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Powiatu Łowickiego  

z działalności w okresie między sesjami.  

18. Wolne wnioski radnych i sprawy różne.  

19. Zakończenie obrad XV Sesji Rady Powiatu Łowickiego. 

Ad. pkt 1 

Otwarcie obrad XV Sesji Rady Powiatu Łowickiego. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak witając Radnych i zaproszonych 

gości otworzył obrady XV Sesji Rady Powiatu. 

Ad. pkt 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad.  

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak poinformował, że w sesji bierze 

udział 18 Radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować 

i podejmować prawomocne decyzje. 

Ad. pkt 3 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak poinformował, że porządek obrad 

wraz z materiałami Szanowni Radni otrzymali. Czy są uwagi do porządku obrad? 

Nie widzę. 

Ad. pkt 4 

Przyjęcie wniosków do protokołu z XIV Sesji Rady Powiatu Łowickiego 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak poinformował, że protokół z XIV 

Sesji RPŁ został wyłożony do wglądu w Biurze Rady. Czy są uwagi do protokołu 

z XIV Sesji Rady Powiatu Łowickiego? Nie widzę.  



3 

 

Ad. pkt 5 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 

Łowiczu za rok 2024 oraz o planowanych działaniach i potrzebach w zakresie 

pomocy społecznej na rok 2025. 

Dyrektor PCPR w Łowiczu Magdalena Balcerak przedstawiła sprawozdanie z 

działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Łowiczu za rok 2024 

oraz o planowanych działaniach i potrzebach w zakresie pomocy społecznej na 

rok 2025. /Zał. Nr 3/ 

Dyrektor PCPR w Łowiczu Magdalena Balcerak: Ja z tego miejsca 

chciałabym bardzo serdecznie podziękować całemu zespołowi Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Łowiczu za 2024 rok, za trudny, wyczerpujący, ale 

jakże udany rok rekordowy, ponieważ w ramach 10 projektów i programów 

pozyskaliśmy kwotę ponad 35 590 000,00 zł. Jeżeli ktoś z Państwa ma jakieś 

pytania, to chętnie odpowiem. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Czy są pytania do przedstawionego 

sprawozdania? Nie widzę. My w każdym razie jako Rada Powiatu Łowickiego 

dziękujemy za ten dobry czas, no bo suma 10 000 000,00 zł robi wrażenie. Mam 

nadzieję, że kolejne lata będą równie udane. Dziękuję bardzo. 

Ad. pkt 6 

Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2024. 

Dyrektor PCPR w Łowiczu Magdalena Balcerak przedstawiła informację nt. 

oceny zasobów pomocy społecznej za 2024 rok. /Zał. Nr 4/ 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Czy są pytania? Nie widzę. 

Ad. pkt 7 

Sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za 

rok 2024 oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej na 

rok 2025. 

Dyrektor PCPR w Łowiczu Magdalena Balcerak przedstawiła sprawozdanie z 

efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za rok 2024 oraz 
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zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej na rok 2025.                

/Zał. Nr 5/ 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Czy są pytania do przedstawionego 

sprawozdania? Nie widzę. Dziękuję bardzo Pani Dyrektor. 

Ad. pkt 8 

Informacja na temat funkcjonowania Zespołu Opieki Zdrowotnej w 

Łowiczu. 

Dyrektor ZOZ w Łowiczu Urszula Kapusta – Tymoshchuk przedstawiła 

informację na temat funkcjonowania Zespołu Opieki Zdrowotnej w Łowiczu. 

/Zał. Nr 6/ 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję bardzo Pani Dyrektor. Czy 

są pytania do przedstawionej informacji? 

Radny Krzysztof Kaliński: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Pani 

Dyrektor, Szanowni Państwo, no jestem pełen podziwu, bo Pani Dyrektor bez 

kartki i wszystko o szpitalu wie i to z datami, z liczbami i z tym optymizmem tych 

co najmniej 50 000 000,00 zł na koniec, także absolutnie gratulacje. 

Dyrektor ZOZ w Łowiczu Urszula Kapusta – Tymoshchuk: Dziękuję bardzo. 

Proszę Państwa, oby się udało, bo to naprawdę wszędzie to nie jest takie… to się 

wszystko pięknie wypowiada, ale to jest naprawdę bardzo, bardzo ciężka ścieżka. 

Dziękuję.  

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję. Czy są jeszcze pytania? 

Nie widzę. 

Ad. pkt 9 

Informacja Powiatowego Inspektora Sanitarnego o stanie bezpieczeństwa 

sanitarnego Powiatu Łowickiego. 

Dyrektor PSSE w Łowiczu Sławomir Mucha przedstawił informację o stanie 

bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Łowickiego. /Zał. Nr 7/ 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję. Czy są pytania do 

przedstawionej informacji? Jeżeli nie ma, dziękuję Panie Dyrektorze, dziękujemy 

za pracę jednostki. 
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Ad. pkt 10 

Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii z działalności Powiatowego 

Inspektoratu Weterynarii w Łowiczu. 

Powiatowy Lekarz Weterynarii Artur Moskwa przedstawił informację z 

działalności Powiatowego Inspektoratu Weterynarii w Łowiczu. /Zał. Nr 8/ 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję bardzo. Czy są pytania do 

przedstawionej informacji? 

Radny Krzysztof Kaliński: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Szanowni 

Państwo, a z czego to wynika, że tak u nas jest dobrze? Bardzo dobrze, że jest 

dobrze, to po pierwsze, ale czy no z jakichś szczególnych, wiadomo, z waszych 

kontroli, szczepień, wszystkiego, ale czy coś jeszcze ma na to wpływ? 

Powiatowy Lekarz Weterynarii Artur Moskwa Jest wiele powodów, które 

składają się na ten stan bezpieczeństwa epizodycznego powiatu. Ja bym 

powiedział specyfika powiatu łowickiego jest taka, że mamy na terenie powiatu 

gospodarstwa przede wszystkim rodzinne, które pracują od pokoleń, właściciele, 

rolnicy, następcy teraz, którzy po prostu dbają o swoją własność, o swoje 

zwierzęta, to jest jakby klu tego sukcesu. Na terenach, gdzie są dzierżawcy, 

nabywcy, różnego rodzaju biznesmeni, to wygląda nieco inaczej w innych 

województwach. W powiecie łowickim skala produkcji nie jest mała, to jest drugi 

lub trzeci powiat w województwie łódzkim pod względem produkcji zwierzęcej. 

To, że mamy powiedzmy rok bez chorób zakaźnych zwierząt, to jest właśnie w 

mojej ocenie zasługa przede wszystkim hodowców. Oczywiście nasze tutaj 

działania są też no nie bez znaczenia, bo chociażby wykonanych mamy blisko 500 

kontroli bioasekuracji. Bioasekuracja jest to też instrument, który no po prostu 

zapobiega przedostawaniu się czynników zakaźnych do gospodarstwa, to już od 

kilku lat powiedzmy dostrzegliśmy to znaczenie i to realizujemy. No oczywiście 

tutaj chciałbym też może zwrócić uwagę na nasze zaplecze kadrowe. W tej chwili 

już mamy na dzień dzisiejszy zatrudnionych 10 lekarzy łącznie w Inspektoracie, 

co też daje jakąś powiedzmy tutaj obsługę merytoryczną właśnie na wyższym 

poziomie. Ja pamiętam rok 2021, kiedy były 3 miesiące, kiedy funkcjonowałem 

tylko z zastępcą, lekarzem weterynarii i było nas dwoje lekarzy weterynarii w 

Inspektoracie, teraz będzie już 10, więc uważam, że ta nasza praca coraz bardziej 

i merytoryczna i fachowa też przysłuży się temu, żeby te zagrożenia oddalać, bo 

zagrożenie jest bardzo poważne. Przede wszystkim wszyscy wiemy, że grozi nam 
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choroba pryszczyca, która dotyka i bydło i owce i kozy, ale też i świnie. Tutaj też 

chciałem podziękować Panu Staroście za zorganizowanie, za zwołanie 

posiedzenia powiatowego zespołu Zarządzania Kryzysowego, gdzie 

omawialiśmy to zagrożenie i gdzie również no pewne tutaj kierunki zostały 

wytyczone. Przede wszystkim staramy się dotrzeć szeroko z informacją, tutaj też 

organizujemy spotkania z rolnikami. Również dzięki tutaj przychylności 

Starostwa udało nam się w dniu wczorajszym przeprowadzić takie spotkanie 

informacyjno-szkoleniowe z udziałem przedstawicieli i samorządów i służb, 

policji, straży pożarnej, Inspekcji sanitarnej, właśnie poświęcone przede 

wszystkim koordynacji działań w przypadku stwierdzenia ogniska choroby, już 

nie mówię konkretnie jakiej choroby, oczywiście wszyscy tu mamy na myśli 

największe to zagrożenie, jakim jest zagrożenie pryszczycą. Będziemy te 

spotkania i szkolenia kontynuować tak, żeby w maju we wszystkich już gminach 

zostały przeprowadzone te szkolenia i mamy w planie kontynuację tych naszych 

spotkań. Tutaj było spotkanie z przedstawicielami powiatu łowickiego, 

kutnowskiego, łęczyckiego i w tym też składzie będziemy kontynuowali te 

spotkania, to szkolenie w kierunku poprawy czy powiedzmy udoskonalenia tej 

współpracy w przypadku wystąpienia ogniska. No tu jeszcze powiem tylko, że 

ostatnie ognisko takiej choroby groźnej grypy ptaków mieliśmy ponad 5 lat temu 

na terenie powiatu. 5 lat mamy powiedzmy tutaj dobrą sytuację i oby tak dalej 

było. Dziękuję.  

Radny Tadeusz Gajda: Panie Doktorze, Szanowni Państwo, zwrócili się do 

mnie hodowcy drobiu, ale także i trzody chlewnej, ponieważ było już 

naszykowane zarządzenie Unii Europejskiej, żeby profilaktycznie zamknąć 

prawie 1/3 Polski na hodowlę i na sprzedaż drobiu. Poważne konsekwencje by się 

z tym wiązały, ponieważ to nie milionowe, lecz miliardowe straty, ponieważ te 

ptaki musiałyby być po prostu ubite i po prostu zmarnowane, zutylizowane, co 

jeszcze kosztuje, a najważniejsze w tym wszystkim jest to, że wystarczy takie 

hodowle zamknąć na 3-4 miesiące i potem trudno jest to wszystko odnowić, bo 

chodzi o pisklaki, o pewien ciąg itd. Potężne straty, a nade wszystko stracenie 

runku zbytu. I proszę Państwa musimy mieć świadomość tego, że na rynek 

wchodzi się latami. Polska jest jednym z najlepszych, na pierwszym miejscu, 

jeżeli chodzi o sprzedaż na eksport drobiu ze względu na cenę, ale także i na 

jakość. Są różne metody wypychania z rynku, jeżeli nie można cenowo, to 

poszukuje się różnych rozwiązań, żeby z rynku wyeliminować i jedną z takich 

metod wg ministra Siekierskiego, a pojechaliśmy do Pana Ministra Rolnictwa 

poprosić, żeby po prostu Polski rząd i parlamentarzyści nasi do Parlamentu 
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Europejskiego zajęli się sprawą, żeby tej restrykcji nie wprowadzać. Rząd 

opracował, bo jest specjalny sztab kryzysowy, ja miałem okazję przyglądać się 

pracy tego sztabu, chcę powiedzieć, że Minister Bejda, Wiceminister Obrony 

Narodowej, jest w tym sztabie, ktoś powiedział: co to ma wspólnego z 

rolnictwem? Owszem, ma. Tam usłyszałem na tym sztabie, że może nie ma 

dowodu, tak to się mówi elegancko i odpowiedzialnie, ale nikt nie wyklucza, że 

może to być w ramach tzw. wojny hybrydowej, podrzucić coś takiego można, 

żeby rozwalić gospodarkę. Rząd Polski zobowiązał się i właśnie ten komitet 

kryzysowy do tego i przedstawił projekt, program zwalczania, że my sobie sami 

z tym damy radę i po prostu to przeszło w Unii Europejskiej i mamy jakiś oddech, 

jakiś czas na to wszystko, dlatego też Panie Doktorze są te komisje, będą komisje 

wielopowiatowe, bo wzięliśmy na siebie obowiązek za to, że damy, uporamy się 

z tą historią. Województwo łódzkie też było do zamknięcia, żeby była pełna 

jasność. Nie wiem, dlaczego Pan Minister o tym nie mówi, ale może dobrze, że 

robi, a nie mówi, ale takie zdarzenie miało miejsce. Mówię o tym na sesji powiatu 

łowickiego, bo nie wszyscy radni byli na Komisji Rolnictwa, bo nie wszyscy 

należą, ale także mówię do tych, którzy nas słuchają. To są bardzo poważne 

zagrożenia i proszę się nie dziwić, że będą kontrole, bo na takie kontrole Polski 

rząd zgodził się, zobowiązał się, że my sami potrafimy te sprawy załatwić, daj 

Boże, żebyśmy załatwili. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję. Czy są jeszcze pytania do 

przedstawionej informacji? Jeżeli nie ma, dziękuję Panu Dyrektorowi. 

Ad. pkt 11 

Sprawozdanie z realizacji Programu Promocji Zatrudnienia oraz 

Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2021-2027. 

Dyrektor PUP w Łowiczu Cezary Gawroński przedstawił sprawozdanie z 

realizacji Programu Promocji Zatrudnienia oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku 

Pracy na lata 2021-2027. /Zał. Nr 9/ 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję. Czy są pytania do 

przedstawionego sprawozdania? 

Radny Tadeusz Gajda: To znaczy tak proszę Państwa, no ja mam takie pytanie, 

chociaż na komisji nie zadałem tego pytania, czy urząd odnotowuje jakiś masowy 

zalew, napływ cudzoziemców, którzy tutaj po prostu przychodzą i jakby zakłócają 
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spokój na Ziemi Łowickiej? To jest pierwsze pytanie. Drugie pytanie jest takie, 

bo na komisji Pan Dyrektor wspomniał, że są instytucje, które nadużywają 

powiedzmy zaproszeń, tego wszystkiego, co wiąże się z wizami, z zaproszeniami 

itd. i podał nam przykład pewnej firmy, które mając parę hektarów ziemi, 

zaprosiła jakby i dała zaproszenie do pracy bardzo dużej liczbie ludzi. Z góry było 

wiadomo, że to jest na pewno zaplanowane na nadużycie, bo jakież to trzeba mieć 

gospodarstwo, żeby setki pracowników zatrudniać. I ostatnie pytanie Panie 

Dyrektorze, czy Pańskim zdaniem i czy wynika to z pewnych analiz, bo tak 

niewątpliwie takie robicie o wysokości zatrudnienia, o bezrobociu i inne, czy 

można by powiedzieć, że gdyby nie ludzie z Ukrainy, to by nie było komu w 

powiecie łowickim pracować? Bo jeżeli chodzi o Warszawę, to ja po prostu mam 

takie dane, poprosiłem i takie dane po przyjacielsku mi tam po prostu koledzy z 

Rady Miasta Warszawy udostępnili, jeżeli chodzi o budowlanki itd. i tak zadaję 

to pytanie, żeby wszystkim nam uświadomić, bo dzisiaj jest taka trochę polityka. 

Ja wiem, że nie jest to, że nie zasłużyli na to Ukraińcy swoimi postawami, ale 

trzeba w tym wszystkim wyważać, po to są urzędy pracy, żeby prowadzić taką 

politykę i wizową, ale taką politykę też na zapotrzebowanie tych, którzy 

potrzebują rąk do pracy. Dzisiaj sytuacja jest taka, że trudno jest nająć pracownika 

do pracy, bo i krótko, masz to rób. Ja mam 1500, tu 1200, tam 750 itd. i w tym 

pytaniu chcę skończyć, że po prostu straciliśmy wartość etosu pracy. Ja byłem tak 

wychowany, myślę, że każdy z nas tutaj, że ludzie szanowali pracę i wiedzieli, że 

za prace się płaci i wiedzieli, że nie z kombinowania są pieniądze, ale z pracy. 

Moim zdaniem to po prostu zatraciliśmy, jeżeli dzisiaj chcielibyśmy 

zrezygnować, a są takie niebezpieczne głosy, zrezygnować z ludzi, którzy są nam 

kulturowo bliscy, z których możemy nawet w ramach powrotu do ojczyzny 

skorzystać, to powinniśmy robić i czy urząd ma to na względzie? Dziękuję 

bardzo. 

Dyrektor PUP w Łowiczu Cezary Gawroński: Pytania padły 3 i ja postaram się 

jakby udzielić jednej odpowiedzi. Sytuacja, jeżeli chodzi o napływ 

obcokrajowców zatrudnianych przez rolników plus nazwijmy to ogólnie 

przemysł, jest w miarę stabilny, a mogę nawet powiedzieć, że jeżeli chodzi o 

liczby wydawanych zezwoleń na prace sezonową, oświadczeń, powierzenia 

wykonywania pracy cudzoziemców i ostatnia forma, czyli zgłaszania zgodnie z 

ta ustawą o pomoc dla Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym, z roku na rok 

spada. Jedna liczba, w 2023 roku wpłynęło 1208 powiadomień o powierzeniu 

wykonywania pracy przez obywateli Ukrainy, to jest jakby ta forma, że to osoby, 

które trafiły do Polski, przebywają legalnie w związku z konfliktem zbrojnym, 
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ich nie trzeba zgłaszać do Wojewody, oni są jakby w tym momencie, jeżeli mają 

legalny pobyt przez portal praca.gov.pl, pracodawca zgłasza, że ma takiego 

Ukraińca, który jest legalny i podejmuje pracę. My to sobie rejestrujemy i już 

wiemy. Ja też mam głosy, bo o tym mówiłem, że jakby w rolnictwie mamy 

sytuację taką, że niektórzy gospodarze wysłali mnóstwo zaproszeń, natomiast w 

ubiegłym roku tych osób z Ukrainy było troszkę mniej. Pan Radny powiedział 

dobrze, że jakby w tym momencie musimy wypośrodkować pewne rzeczy i to jest 

tak, że my jakby udzielamy tzw. informacji Starosty dla przedsiębiorstw, które są 

zainteresowane zatrudnieniem obcokrajowców na terenie, w firmach 

funkcjonujących na terenie powiatu łowickiego i nie jest tak, że my tak 

bezkrytycznie, jakby w tym momencie te informacje Starosty wydajemy. 

Zdarzają się informacje negatywne i przede wszystkim jest tak, że najpierw 

mówię, wertujemy swoją bazę osób bezrobotnych i to osoby, które spełniają 

wymagania, kierujemy tam do zatrudnienia i nawet jeśli jest tak, że nie jesteśmy 

w stanie zapełnić, jakby mówię, skompletować pełnej liczby personelu 

potrzebnego pracodawcom, to zmniejszamy tą liczbę obcokrajowców o te osoby, 

które są w naszych urzędach i jakby tutaj w tym momencie odpowiadamy, że dalej 

nie jesteśmy na dzień dzisiejszy w stanie jakby zapewnić tego i wydajemy jakby 

pozytywną opinię, to jest jakby ta kwestia. I teraz, jeżeli chodzi w tym momencie 

o rzecz następującą, nie mamy jakby tutaj jakiegoś zalewu, Wydział Zarządzania 

Kryzysowego mógłby powiedzieć w tym momencie, bo troszkę jak mówię wie, 

ile tych osób przebywa. Te osoby, które na początku konfliktu zbrojnego 

pomiędzy Rosją a Ukrainą przybywały, to zostały, tutaj część osób jakby 

wyjechała, część osób jest aktywizowana. Każda osoba spełniająca warunki do 

rejestracji jest u nas rejestrowana i też jest tak, że w 2024 roku aktywizowaliśmy 

osoby, część osób poszła na staże, jedna osoba otrzymała dotację do społecznej 

działalności gospodarczej, jedna osoba podjęła prace w ramach doposażenia 

stanowiska i to są jakby mówię, liczby dotyczące obywateli Ukrainy. I prawda 

jest taka, że na koniec 2024 roku, żeby zobrazować tą liczbę, ewidencja osób 

bezrobotnych PUP figurowało aktywnych bezrobotnych 20 osób, w tym 19 

kobiet, więc to, co mówiłem na początku, że ten rynek jest stabilny. On stabilny 

generalnie jest i będzie, jakby tutaj myślę, że nie będzie żadnych większych 

wahań z tym związanych. Odpowiem jeszcze na to pytanie, chociaż miałem tego 

nie mówić, bo omawiane to było na jednej z komisji. Ludzie są tylko ludźmi i 

niektórzy próbują wykorzystywać tą sytuację do celów, czynów powiedzmy 

niecnych. W tym jednym przypadku, który myśmy omawiali, bo to jest jedna 

firma, dokonaliśmy kontroli, z której wyszło, co wyszło. Mówię, już tutaj nie będę 
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się wgłębiał w szczegóły, doszliśmy do wniosku, że to są działania pozorowane. 

Dlaczego? Ponieważ Pan składał dokumenty, ci ludzie później jakoś niby do 

Polski wjeżdżali, ale do pracy do niego nie trafiali. Wystosowane jest pismo o 

przeprowadzenie kontroli do Straży Granicznej, czekamy na wyniki i będziemy 

się przyglądać tej firmie dalej i myślę, że po prostu, jeżeli się pojawią sygnały, że 

to są działania nielegalne, dalej w tym momencie Straż Graniczna zgłosi to do 

organów ścigania. To jest mówię, jedyny przypadek, który nam się ostatnio trafił, 

ale trafił się i być może się będą też tacy trafiać. Natomiast kiedyś byliśmy na 

spotkaniu, gdzie omawiano, jakby mówię, jakby ruch i przepływy osób z Ukrainy 

w związku z konfliktem zbrojnym, mnóstwo tych osób po przekroczeniu granicy 

znika, tam padała liczba, że około 20% jest później nieewidencjonowanych dalej 

w różnych rejestrach. Natomiast już kończąc w tej chwili, bo to też będzie 

odpowiedź na Pana pytanie, instrumenty do aktywizacji repatriantów, bo o tych 

osobach mówimy, to leżą w gestii wojewody. My, był taki moment 

zainteresowania repatriantami kilka lat temu i wszystkie osoby, które się do nas 

zgłosiły, jakby chciały otrzymać wsparcie we współpracy z Wojewodą, to 

wsparcie otrzymały. Ja osobiście się bardzo cieszę, mówię, bo jedna z tych pań 

jest fryzjerką i pracuje u mojego fryzjera, jest niesamowita, w tym momencie 

została. Mąż po prostu mówię, się tutaj zaprzyjaźnił z nami, też z urzędem, bardzo 

mili ludzie. Natomiast od 2 lat mniej więcej nie mamy jakby takich sygnałów o 

pomoc w uzyskaniu wsparcia dla repatriantów. Jeżeli będzie, ale to jest kwestia 

Wojewody, nie nasza, my tylko pośredniczymy, natomiast bardzo chętnie jakby 

tutaj też będziemy w stanie pomóc. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję. Czy są jeszcze…? 

Wiceprzewodnicząca RPŁ Monika Wawrzyn: Mam takie jedno pytanie, jeśli 

chodzi o staż, czy chętnie korzystają osoby, które są bezrobotne ze stażu i czy 

przedsiębiorcy składają zapotrzebowanie, czy duże to zapotrzebowanie i jeśli są 

środki, to czy są wykorzystywane na ten staż? 

Dyrektor PUP w Łowiczu Cezary Gawroński: Odpowiadając na Pani pytania, 

staże i doposażenia stanowiska, to są dwie formy, które nam schodzą tak powiem 

nieładnie, jak ciepłe bułeczki. Praktycznie jesteśmy w tej chwili na, w tym roku 

już na etapie wykańczania środków z pierwszej puli, jeżeli chodzi o staże i 

doposażenie. To są rzeczy, które my w każdym programie, w którym jakby 

mówię, wnioskujemy o środki, nawet dodatkowe, przewidujemy. W tym roku już 

nawet powiem szczerze, że rekordowo poszło, bo zabukowaliśmy sobie środki 
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wstępnie na 50 dotacji, rozpoczęcie działalności gospodarczej, wniosków 

wpłynęło 67, 10 jeszcze gdzieś przerzuciliśmy, dalej nam jeszcze brakuje. 

Złożyliśmy wnioski o otrzymanie rezerwy z funduszu pracy, myślę, że 

otrzymamy i część osób jeszcze środki otrzyma, z tym nigdy nie ma problemu. I 

przedsiębiorcy i również urzędy, ośrodki samorządowe bardzo chętnie korzystają 

z formy stażu, więc jakby tutaj nie ma większego problemu, to jest szansa dla 

młodych i młodzi się mogą pokazać. To też jest już jakby mówię, żeby nie 

przeciągać, taki moment, kiedy pracodawca nie obciążony jakby kosztami 

utrzymania, ma te kilka miesięcy na zapoznanie się z danym, bo nie 

pracownikiem, bo to nie jest pracownik, z daną osobą. Jeśli się dogadają, 

spokojnie może zostać, nie blokujemy. Mówię, teraz ostatnio rzeczywiście będą 

odmowy, bo już nam się kończą środki, ale staże, jeśli tylko mamy jakby 

fundusze, bardzo chętnie uruchamiamy. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze 

pytania do przedstawionego sprawozdania? Nie widzę. Dziękuję Panu 

Dyrektorowi. 

Ad. pkt 12 

Działalność kulturalna w Powiecie Łowickim w roku 2024. 

Dyrektor Wydziału EKZ Ilona Wężowska przedstawiła informację na temat 

działalności kulturalnej w Powiecie Łowickim w roku 2024. /Zał. Nr 10/ 

Ad. pkt 13 

Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ w sprawie przyjęcia Regulaminu 

korzystania ze strzelnicy wirtualnej w Zespole Szkół Ponadpodstawowych 

Nr 2 Centrum Kształcenia Zawodowego im. Tadeusza Kościuszki w 

Łowiczu. 

Dyrektor Wydziału EKZ Ilona Wężowska: Idąc wzorem roku poprzedniego, 

Ministerstwo Obrony Narodowej ogłosiło konkurs w sprawie naboru ofert na 

utworzenie strzelnicy wirtualnej i propozycja jest uruchomienia takiej strzelnicy 

w Zespole Szkół Ponadpodstawowych Nr 2 Centrum Kształcenia Zawodowego i 

stąd obowiązek przyjęcia regulaminu po to, aby wniosek, który będzie składany, 

był kompletny. 
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Dyrektor Wydziału EKZ Ilona Wężowska przedstawiła projekt Uchwały RPŁ 

w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania ze strzelnicy wirtualnej w Zespole 

Szkół Ponadpodstawowych Nr 2 Centrum Kształcenia Zawodowego im. 

Tadeusza Kościuszki w Łowiczu. 

Dyrektor Wydziału EKZ Ilona Wężowska: Jeszcze tylko dopowiem, że treści 

zapisu regulaminu są identyczne, poza nazwą szkoły, tak jak były w przypadku 

Zespołu Szkół Technicznych. Bardzo serdecznie dziękuję. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję. Czy są pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? Nie widzę. 

Opinia Komisji Edukacji, Kultury, Sportu, Turystyki, Młodzieży i Promocji 

– pozytywna. 

Radni Powiatu Łowickiego przystąpili do głosowania nad projektem Uchwały 

RPŁ w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania ze strzelnicy wirtualnej w 

Zespole Szkół Ponadpodstawowych Nr 2 Centrum Kształcenia Zawodowego im. 

Tadeusza Kościuszki w Łowiczu. /Zał. Nr 11/ 

Radni RPŁ w głosowaniu jawnym /w głosowaniu wzięło udział 17 Radnych RPŁ, 

nieobecny P. Gołaszewski, niegłosujący T. Gajda/: 

Za     – 17 

Przeciw    – 0 

Wstrzymało się   – 0 

Podjęli Uchwałę Nr XV/86/2025 RPŁ w sprawie przyjęcia Regulaminu 

korzystania ze strzelnicy wirtualnej w Zespole Szkół Ponadpodstawowych Nr 2 

Centrum Kształcenia Zawodowego im. Tadeusza Kościuszki w Łowiczu.          

/Zał. Nr 12/ 

Ad. pkt 14 

Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ w sprawie zmiany budżetu Powiatu 

Łowickiego na 2025 rok. 

Skarbnik Powiatu Monika Mamcarz przedstawiła projekt Uchwały RPŁ w 

sprawie zmiany budżetu Powiatu Łowickiego na 2025 rok.  

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję bardzo. Czy są pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? Nie widzę. 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 
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Radni Powiatu Łowickiego przystąpili do głosowania nad projektem Uchwały 

RPŁ w sprawie zmiany budżetu Powiatu Łowickiego na 2025 rok. /Zał. Nr 13/ 

Radni RPŁ w głosowaniu jawnym /w głosowaniu wzięło udział 18 Radnych RPŁ, 

nieobecny P. Gołaszewski/: 

Za     – 18 

Przeciw    – 0 

Wstrzymało się   – 0 

Podjęli Uchwałę Nr XV/87/2025 RPŁ w sprawie zmiany budżetu Powiatu 

Łowickiego na 2025 rok. /Zał. Nr 14/ 

Ad. pkt 15 

Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ zmieniającej Uchwałę Nr X/61/2024 

Rady Powiatu Łowickiego z dnia 18 grudnia 2024 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łowickiego na lata 2025-2036. 

Skarbnik Powiatu Monika Mamcarz przedstawiła projekt Uchwały RPŁ 

zmieniającej Uchwałę Nr X/61/2024 Rady Powiatu Łowickiego z dnia 18 grudnia 

2024 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Łowickiego na lata 2025-2036. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję bardzo. Czy są pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? Nie widzę. 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

Radni Powiatu Łowickiego przystąpili do głosowania nad projektem Uchwały 

RPŁ zmieniającej Uchwałę Nr X/61/2024 Rady Powiatu Łowickiego z dnia 18 

grudnia 2024 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Łowickiego na lata 2025-2036. /Zał. Nr 15/ 

Radni RPŁ w głosowaniu jawnym /w głosowaniu wzięło udział 18 Radnych RPŁ, 

nieobecny P. Gołaszewski/: 

Za     – 18 

Przeciw    – 0 

Wstrzymało się   – 0 

Podjęli Uchwałę Nr XV/88/2025 RPŁ zmieniającą Uchwałę Nr X/61/2024 Rady 

Powiatu Łowickiego z dnia 18 grudnia 2024 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Łowickiego na lata 2025-2036. /Zał. Nr 16/ 
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Ad. pkt 16 

Sprawozdanie Zarządu Powiatu Łowickiego z działalności w okresie między 

sesjami. /Zał. Nr 17/ 

Wicestarosta Łowicki Krystian Cipiński: Szanowny Panie Przewodniczący, 

drodzy Państwo Radni, sprawozdanie zostało Państwu przesłane, zatem jeżeli są 

pytania, to bardzo prosimy. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję. Czy są pytania do 

przedstawionego sprawozdania? Nie widzę. 

Ad. pkt 17 

Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Powiatu Łowickiego  

z działalności w okresie między sesjami. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: 2 kwietnia brałem udział w 

obchodach związanych z 20. rocznicą śmierci Papieża Jana Pawła II, 6 kwietnia 

uczestniczyłem w Targach Pszczelarskich ,,Wiosna w pasiece”, 10 kwietnia z 

Panem Starostą i Członkiem Zarządu Michałem Trzoską złożyliśmy kwiaty przy 

Pomniku Ofiar Katastrofy Smoleńskiej w 15. rocznicę tragedii, 27 kwietnia 

uczestniczyłem w uroczystości nadania sztandaru OSP Sapy, 28 kwietnia 

uczestniczyłem w posiedzeniu Komisji Edukacji, Kultury, Sportu, Turystyki, 

Młodzieży i Promocji. Dziękuję, czy są pytania? Nie widzę. 

Ad. pkt 18 

Wolne wnioski radnych i sprawy różne. 

Radny Tadeusz Gajda: Panie Starosto, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, no chyba w tym punkcie będzie najbardziej chyba 

odpowiedni moment na moje uwagi, jeżeli można to tak nazwać. Proszę Państwa, 

od 3 lat w tym zacnym mieście Łowicz jest pomnik Wincentego Witosa, 3-

krotnego premiera Rzeczypospolitej, człowieka, który jest jednym z twórców 

wolności, człowieka, który przeciwstawił się, naprawdę on, nawałnicy 

bolszewickiej i jeżeli mówimy o cudzie nad Wisłą, to każdy, kto ma odrobinę 

chęci na poznanie prawdy, powinien zajrzeć do nielicznych publikacji, ale takie 

są i pamiętników i proszę Państwa, na pewno było to tak, że kiedy stanęła 

nawałnica bolszewicka, Piłsudski przyniósł kopertę z rezygnacją do Premiera 

Witosa i Witos schował tą rezygnację do szuflady i powiedział: Panie Marszałku, 

to nie jest czas i nawet o tym nie mówił, ale wystąpił do episkopatu, wystąpił do 

chłopów, z każdej ambony czytano list o tym, żeby chłopcy, synowie poszli na 

wojnę. 85% tej wielkiej armii, to byli synowie chłopscy. Jeżeli o tym się chce 

zapominać i nie chce się szanować takich wielkich postaci i wielkich ludzi, to jak 
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i czego my mamy uczyć młodzież, dzieci, na których narzekamy, że tylko mają 

nosy do komputera przyklejone i nie widzą tego, co dzieje się wokół, ale jaki my 

dajemy przykład? Otóż 3 maja święto Konstytucji 3 Maja, jest msza w Bazylice i 

bardzo dobrze, na której będę i przewidziane są, podane w zaproszeniach Starosty 

i Burmistrza Łowickiego, że kwiaty zostaną złożone pod Pomnikiem Synów 

Ziemi Łowickiej, pod Pomnikiem Świętego Jana Pawła i jeszcze jednym 

pomnikiem. Panie Starosto, Panie Burmistrzu Miasta Łowicz, a Wincentego 

Witosa to wy nie widzicie? To po prostu jest lekceważenie ludzi, przed którymi 

nie tylko chłopi, ale inteligencja zdejmowała czapki z głów. Po tylu latach został 

uniewinniony, ale najpierw wsadzony do Berezy Kartuskiej, potem musiał 

emigrować. Ludzie, jeżeli my chcemy, żeby ktokolwiek szanował, patrzę tu na 

nauczycieli, na katechetów, my kształtujemy postawę i własną i tych 

najmłodszych… Bardzo proszę o to, żeby naprawdę się nad tym zastanowić, 

jeszcze mamy parę dni. I chce skończyć tym, że dla takiego człowieka, jak 

Wincenty Witos, który z chłopów potrafił wzniecić ten wielki ogień obrony Polski 

i zatrzymać zalew bolszewicki, nie tylko na Polskę, ale na Europę, należałoby się 

zastanowić też nad tym, żeby nazwać jedno z rond, pięknych rond Miasta 

Łowicza jego imieniem. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję. Czy ktoś chciałby się 

odnieść do wystąpienia Radnego Tadeusza Gajdy? 

Starosta Łowicki Marcin Kosiorek: Myślę, że coś trzeba powiedzieć w tym 

momencie. Jest tradycja tutaj samorządowa od 1989 roku przeprowadzania świąt 

i różnych uroczystości patriotycznych, no i ta tradycja zamknięta jest w pewnych 

ramach, które wyznaczali poprzedni burmistrzowie, poprzedni starostowie, w 

konsensusie, zrozumieniu. Być może propozycja Pana Radnego jest godna 

rozważenia, ale myślę, że dziś to nie będziemy tam zmieniać tego, tym bardziej, 

że chyba należałoby poinformować wszystkich, którzy otrzymali zaproszenia, a 

tych ludzi jest bardzo dużo. Natomiast ja nie widzę, ja utożsamiam się absolutnie 

z wielkimi postaciami polskiej historii, polskiej polityki, choć moim ulubionym 

politykiem jest akurat Kanclerz Jan Zamoyski i w ogóle pierwsza 

Rzeczypospolita, o której średnio pamiętamy, ale uważam, że trzeba czcić 

wszystkich patriotów, wszystkich ludzi, którzy swoim życiem i świadczyli o tym, 

że kochają swoją ojczyznę, dlatego myślę, że jest to propozycja do rozważenia, 

natomiast w tym roku to technicznie nie damy rady. Dziękuję bardzo. 

Członek ZPŁ Michał Trzoska: Panie Przewodniczący, 3 maja to święto 

Konstytucji z 1791 roku, to jest symbol myśli o nowoczesnym, jak na tamte czasy 

państwie. Składamy kwiaty tam, gdzie zwyczajowo się przyjęło, czyli pod 

Pomnikiem Synów Ziemi Łowickiej, w miejscu, gdzie najczęściej takim 

uniwersalnym miejscu, gdzie niejednokrotnie składamy kwiaty oraz pod 
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Pomnikiem Papieża Polaka Jana Pawła II, który wielokrotnie w swoich 

homiliach, encyklikach podkreślał, jak ważna, jak ważne są wartości Konstytucji, 

wolności, solidarności. To, że Wincenty Witos była bardzo ważną postacią w 

historii Polski, nie ulega wątpliwości, absolutnie się z tym zgadzamy i czcić jego 

pamięć absolutnie należy, zwłaszcza w kontekście bitwy warszawskiej i 

generalnie istnienia II Rzeczypospolitej, ale myślę, że są inne daty, terminy, kiedy 

ta pamięć, upamiętnianie tej postaci byłoby właściwsze, czy to 15 sierpnia czy 11 

listopada, gdzie też jest jako jeden z ojców Niepodległości wymieniany, także ja 

także tutaj podpisuje się pod słowami Pana Starosty Marcina Kosiorka, że tutaj 

uważam, że już nic nie powinniśmy zmieniać. Dziękuję. 

Radny Tadeusz Gajda: W takiej sytuacji Szanowni Państwo, w podziękowaniu 

za zgodę co do tego, o co proszę i powiedzmy niemożliwości, jakby naprawienia 

tego w krótkim czasie, zostaje mi tylko zaprosić z całego serca wszystkich 

Państwa Radnych, Zarząd, ale także zaproszonych gości, na 3 maja przed Pomnik 

Wincentego Witosa, o godzinie 10:00. Spotkamy się w towarzystwie czy też ze 

sztandarami Polskiego Stronnictwa, zapraszam z całego serca. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję. Czy są jeszcze wolne 

wnioski radnych i sprawy różne? 

Radny Piotr Malczyk: Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, taką mam 

prośbę, aby minutą ciszy uczcić śmierć Papieża Franciszka. Nie robimy tego zbyt 

często, ale uważam, że jest to sytuacja, którą powinniśmy uczcić minutą ciszy.  

Radni Powiatu Łowickiego oraz zaproszeni gości uczcili minutą ciszy śmierć 

Papieża Franciszka. 

Radny Tadeusz Gajda: Proszę Państwa, jeżeli chodzi o minutę ciszy, to ja 

chciałbym też prosić, żeby uczcić minutą ciszy, może to wydawać się dziwne, ale 

wydaje mi się, że taki wstrząs powinien w społeczeństwie być, minutą ciszy 

uczcić tego lekarza, którego na służbie, na dyżurze zamordował człowiek. Myślę, 

że powinniśmy stanowić niezgodę przeciwko takim działaniom. To był 

funkcjonariusz państwa polskiego, bo lekarze mają taki statut. Bardzo bym prosił 

o to, żeby minutą ciszy uczcić pamięć tego lekarza. 

Radni Powiatu Łowickiego oraz zaproszeni gości uczcili minutą ciszy 

zamordowanego lekarza Tomasza Soleckiego. 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak: Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze 

wolne wnioski radnych i sprawy różne? Nie widzę. 

Ad. pkt 19 

Zakończenie obrad XV Sesji Rady Powiatu Łowickiego. 
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Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak zamknął obrady XV Sesji Rady 

Powiatu Łowickiego. 

Protokołowały: 

W. Kwasek 

B. Prus – Miterka 

Przewodniczący RPŁ 

/-/ Marek Jędrzejczak 


